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2010D39998 LIJST VAN VRAGEN 

1 
Hoe zijn de bezuinigingsmaatregelen aangekondigd door Balkenende IV 
(3,2 miljard euro) neergedaald op uw begroting? 

2 
Kunt u per artikel een overzicht geven van de ontwikkeling van de 
apparaatuitgaven als percentage van de volledige uitgaven gedurende de 
voorbije vier jaar? 

3 
Op welke wijze is in de begroting tegemoet gekomen aan de kritiek van de 
Algemene Rekenkamer over de begroting van 2010, met name waar het 
ging om het ontbreken van concrete en afrekenbare doelen? 

4 
Kunt u uiteenzetten wat de bezetting is in het aantal fte vast personeel, fte 
ingehuurd personeel en fte consultant in de decentrale LNV-kantoren? 

5 
Wanneer over EU-cofinanciering wordt gesproken, welk percentage 
bedoelt u dan: 25, 50 of 75%? 

6 
Kunt u een overzicht geven van alle voor Nederland geldende derogaties 
op gebied van landbouw, natuur en milieuwetgeving alsmede wanneer 
deze aflopen? 

7 
Kunt u voor alle door u uitgevoerde subsidieregelingen een overzicht 
geven van de benodigde uitvoeringskosten, in de vorm van een overzicht 
met per regeling het aantal benodigde fte per 100 000 euro uitgekeerde 
subsidie? 

8 
Hoe hoog zijn de geraamde kosten voor het Nederlands aalbeheerplan? 
Hoeveel draagt de sector zelf bij aan de kosten van het herstel van de 
aalstand, waarbij u 350 000 euro ter beschikking heeft gesteld? 

9 
Hoeveel geld wordt er in de komende jaren uitgetrokken voor de sanering 
van de visserijvloot? 

10 
Welk deel van het onderzoeksbudget voor visserij gaat naar onderzoek 
voor betere vangst-, bedwelming- en dodingmethoden en waar is dit in de 
begroting opgenomen? Vindt er daarnaast nog ander onderzoek plaats 
dat voor het welzijn van vissen van belang is? Zo ja, welk onderzoek? 

11 
Bent u bereid om in Europees verband de dieronvriendelijkheid van de 
vangst- en dodingsmethode in de zee- en kustvisserij te agenderen en te 
pleiten voor een transitie naar meer diervriendelijker vangst- en dodings-
methode? Zo ja, op welke wijze en termijn? Zo nee, waarom niet? 
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12 
Wordt er vanuit de overheid geld geïnvesteerd in Visstand Beheer 
Commissies? Zo ja, hoeveel en waar is dit in de begroting opgenomen? 

13 
Kunt u een overzicht geven van de gerealiseerde verbeteringen in 2010 
ten behoeve van migratiemogelijkheden voor vissen? Zo nee, waarom 
niet? 

14 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot de aanwijzing van 
beschermde (natuur)gebieden op zee? Is hiervoor geld gebudgetteerd? Zo 
ja, hoeveel en waar is dit in de begroting opgenomen en waar wordt het 
geld precies voor gebruikt? 

15 
Op welke wijze vindt monitoring van de visstand, alsmede de staat van 
het ecosysteem, in de Noordzee en Waddenzee plaats? Is hier budget voor 
gereserveerd? Zo ja, hoeveel en waar is dit in de begroting opgenomen en 
waar wordt het geld precies voor gebruikt? Zo nee, waarmee wordt dit 
dan gefinancierd? 

16 
Op welke wijze wordt de naleving van de Visserijwet gecontroleerd? 
Hoeveel budget is hiervoor beschikbaar, is dit afdoende en waar is dit in 
de begroting opgenomen? 

17 
Hebben de handhavingdiensten afgelopen jaar overtredingen van de 
Visserijwet geconstateerd? Zo ja, hoe vaak en wat voor soort overtre-
dingen betrof dit? 

18 
Worden de kortingen die zijn toegepast op de EHS, in het kader van het 
crisispakket zoals afgesproken, alsnog ter beschikking gesteld in 2011? 

19 
Hoeveel geld is er beschikbaar voor de uitvoering van Natura 2000 en 
waar in de begroting zijn deze budgetten opgenomen? 

20 
Welke budget is er beschikbaar voor de terreinbeherende organisaties in 
het kader van Natura 2000 en de EHS? Aan welke voorwaarden is dit 
verbonden en waar is dit in de begroting opgenomen? 

21 
Op welke manier bent u van plan om de hoeveelheid Natura 2000-habitats 
met een gunstige staat van instandhouding van 8% structureel te 
verbeteren? Kunt u een overzicht geven van de passende maatregelen die 
sinds 2000 zijn genomen om de verslechtering tegen te gaan? 

22 
Op welke wijze heeft de voortdurende achteruitgang van open duin en 
heidegebieden geleid tot het nemen van maatregelen volgens de Natura 
2000-voorschriften? 

23 
Op welke wijze wordt de naleving van de Natuurbeschermingswet 
gecontroleerd? Hoeveel budget is hiervoor beschikbaar, is dit afdoende en 
waar is dit in de begroting opgenomen? 
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24 
Hebben de handhavingsdiensten afgelopen jaar overtredingen van de 
Natuurbeschermingswet geconstateerd? Zo ja, hoe vaak en wat voor soort 
overtredingen betrof dit? 

25 
Op welke wijze wordt de naleving van de Flora- en faunawet gecontro-
leerd? Hoeveel budget is hiervoor beschikbaar, is dit afdoende en waar is 
dit in de begroting opgenomen? 

26 
Hebben de handhavingsdiensten afgelopen jaar overtredingen van de 
Flora- en faunawet geconstateerd? Zo ja, hoe vaak en wat voor soort 
overtredingen betrof dit? 

27 
Hoeveel geld is er voor 2011 aangemerkt voor de uitvoering van de 
verbetering van de samenwerking tussen betrokken diensten bij de 
handhaving van de regelgeving omtrent de handel in flora en fauna en 
natuurwetgeving? 

28 
Op welke wijze wordt de naleving van de Boswet gecontroleerd? Hoeveel 
budget is hiervoor beschikbaar, is dit afdoende en waar is dit in de 
begroting opgenomen? 

29 
Hebben de handhavingsdiensten afgelopen jaar overtredingen van de 
Boswet geconstateerd? Zo ja, hoe vaak en wat voor soort overtredingen 
betrof dit? 

30 
Bent u bereid om een plan van aanpak op te stellen om de lokale effecten 
op de biodiversiteit van de buitenlandse productie van agrarische 
producten, alsmede producten ten behoeve van de agrarische producten 
hier, gezien onze verantwoordelijkheid inzake het afremmen van biodiver-
siteitverlies? Zo ja, op welke wijze en termijn? Zo nee, waarom niet? 

31 
Bent u van plan invulling te geven aan de aanbeveling van de Balans voor 
de leefomgeving (PBL, 2010) om bij de verduurzaming van de landbouw 
en visserij zorg te dragen dat er op de productiegronden ruimte voor 
biodiversiteit blijft? Zo ja, op welke wijze en termijn? Zo neen, waarom 
niet? 

32 
Bent u bereid een extra inspanning te verrichten om de voortdurende 
achteruitgang van kwetsbare soorten en kwetsbare ecosystemen te 
stoppen? Zo ja, op welke wijze en termijn? Zo nee, waarom niet? 

33 
Bent u bereid een extra inspanning te verrichten om de bedreigde soorten 
die ook een lagere genetische diversiteit hebben te beschermen? Zo ja, op 
welke wijze en termijn? Zo nee, waarom niet? 

34 
Bent u bereid een extra inspanning te verrichten om de voortdurende 
achteruitgang van open duin en heide ecosystemen te stoppen? Zo ja, op 
welke wijze en termijn? Zo nee, waarom niet? 
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35 
Bent u bereid extra inspanning te verrichten om de matige en onvol-
doende kwaliteit van het oppervlaktewater volgens de KRW-meetlat te 
verbeteren? Zo ja, op welke wijze en termijn? Zo nee, waarom niet? 

36 
Is er informatie of monitoring aangaande de aanwezige genetische 
diversiteit van kleine wilde populaties? Op welke wijze neemt u dat in uw 
beleid gericht op het beschermen van biodiversiteit mee? 

37 
Op welke wijze vindt er een landelijke coördinatie, afstemming of 
ondersteuning plaats met betrekking tot het leefgebiedenbeleid en ziet u 
hier mogelijkheden voor verbetering? 

38 
Hoe beoordeelt u de conclusie van de Balans voor de leefomgeving (PBL, 
2010) dat agrarisch weidevogelbeheer niet effectief is? Bent u van plan dit 
beleid aan te scherpen? Zo ja, op welke wijze en termijn? Zo nee, waarom 
niet? 

39 
Bent u voornemens om de internationale aansluiting van gebieden te 
verbeteren zodat soorten beter kunnen migreren? Zo ja, op welke wijze en 
termijn? Zo nee, waarom niet? 

40 
Bent u bereid met spoed de robuuste verbindingszones te begrenzen om 
zo het functioneren van de EHS veilig te stellen? Zo ja, op welke wijze en 
termijn? Zo nee, waarom niet? 

41 
Zijn er mogelijkheden om via Europese gelden het tekort voor natuur-
beheer aan te vullen? Zo ja, op welke wijze en staat u hier positief 
tegenover? Zo nee, waarom niet? 

42 
Hoe staat het met de geluidsbelasting op natuurgebieden? Bent u bereid 
deze belasting terug te dringen? Zo ja, op welke wijze en termijn? Zo nee, 
waarom niet? 

43 
Bent u bereid extra inspanning te verrichten om de voortdurende 
verdroging van natuurgebieden aan te pakken? Zo ja, op welke wijze en 
termijn? Zo nee, waarom niet? 

44 
Hoeveel geld is er beschikbaar voor het ganzenbeleid en waar is dit in de 
begroting opgenomen? 

45 
Kunt u toelichten of het Koninklijk Huis landbouw- of natuursubsidies 
ontvangt? Zo ja, hoeveel en waar is dit in de begroting opgenomen? 

46 
Kunt u toelichten of het Koninklijk Huis in het kader van afschot gelden 
vanuit de overheid ontvangt? Zo ja, hoeveel en waar is dit in de begroting 
opgenomen? 
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47 
Wat zijn de gevolgen van de korting op het budget van het Faunafonds? 
Zal deze korting van het Faunafonds betekenen dat het aandeel wat 
geïnvesteerd wordt in het ontwikkelen van alternatieven voor het 
afschieten van dieren gekort zal worden? 

48 
Zijn gelden uit het budget voor duurzaam ondernemen beschikbaar voor 
het ontwikkelen van alternatieven die gewasschade op dier- en milieu-
vriendelijke wijze kunnen voorkomen? 

49 
Kunt u toelichten hoeveel budget is gereserveerd in het kader van beheer 
en schadebestrijding van soorten en waar dit in de begroting is 
opgenomen? 

50 
Kunt u toelichten hoeveel geld vorig jaar is uitgetrokken in het kader van 
beheer en schadebestrijding van soorten? 

51 
Wat is het totaalbedrag dat wordt uitgegeven aan de verbetering van 
dierenwelzijn en over welke posten is dat verdeeld? Welke afrekenbare 
prestaties worden aan de uitgaven verbonden? 

52 
Kunt u per diergroep (landbouwhuisdieren, gezelschapsdieren, vissen, 
dieren in het wild, dieren in de vermaakindustrie) specificeren welk deel 
van de het budget ter verbetering van het dierenwelzijn aan hen wordt 
besteed? 

53 
Op welke wijze geeft u invulling aan het nationaal en internationaal 
optimaliseren van het welzijn en de gezondheid van dieren, welke 
afrekenbare prestaties formuleert u daarbij en welke budgetten zullen 
hieraan worden besteed? 

54 
Kunt u toelichten wanneer u zelf de regie gaat voeren over het beoogde 
dierenwelzijnsbeleid, zodat daadwerkelijk stappen gezet zullen worden die 
het welzijn van dieren daadwerkelijk vergroten? 

55 
Kunt u uiteenzetten hoe uw doelstellingen ten aanzien van dierenwelzijn 
zullen leiden tot een daadwerkelijke verbetering van het welzijn van dieren 
in Nederland en hoe u deze ambities in cijfers gaat vatten? 

56 
Hoeveel veehandelaren en veetransporteurs zijn er in Nederland en 
hoeveel doen er daarvan nu mee aan Dierwaardig Vervoer? Kunt u die 
deelname ook uitdrukken in aantallen jaarlijks vervoerde dieren en het 
percentage hiervan dat nu onder Dierwaardig Vervoer wordt vervoerd? 

57 
Welke acties worden er op het moment ondernomen en gepland om de 
fokkerijproblemen bij landbouwhuisdieren aan te pakken? Hoe wordt 
hierbij ingezet op het verbeteren van de natuurlijke weerstand van dieren 
tegen ziektes? Hoeveel geld is er in dit kader beschikbaar, hoe wordt dit 
geld besteed en waar is dit in de begroting opgenomen? 
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58 
Welke concrete acties worden op dit moment ondernomen en gepland om 
ingrepen bij dieren in de bio-industrie uit te bannen? Hoeveel geld is er in 
dit kader beschikbaar, hoe wordt dit geld besteed en waar is dit in de 
begroting opgenomen? 

59 
Hoe wordt de zorgvuldigheid rondom het doden van dieren op dit 
moment gewaarborgd en welke concrete plannen heeft u om dit in de 
toekomst te verbeteren? Kunt u in het beantwoorden van deze vraag ook 
concreet ingaan op het doden van pluimvee en op het ritueel onverdoofd 
slachten? 

60 
Is het nalevingsonderzoek over ritueel slachten inmiddels is afgerond? Zo 
ja, wat is de uitkomst van het onderzoek? 

61 
Kunt u aangeven of u al overleg heeft gehad met belanghebbende 
religieuze organisaties, de Dierenbescherming en de KNMvD over het 
rapport «Ritueel slachten en het welzijn van dieren»? Zo ja, wat waren de 
uitkomsten daarvan? Zo nee, waarom niet en wanneer verwacht u dat dit 
overleg plaatsvindt? 

62 
Kunt u uiteenzetten hoe het staat met het onderzoek naar de kritische 
punten in het gehele traject van aanvoer tot aan het verdoven en doden 
van varkens? 

63 
Is het onderzoek naar de alternatieven voor de huidige waterbadverdover 
van pluimvee reeds afgerond? Zo ja, wat zijn de resultaten hiervan? 

64 
Welke initiatieven lopen er om ook voor andere diergroepen Welfare 
Quality welzijnsmonitors te ontwikkelen, zoals gedaan is in de pluimvee-, 
varkens-, rundvee- en paardenhouderij? 

65 
Wat is de stand van zaken omtrent het implementeren van de Welfare 
Quality monitor? 

66 
Waarvoor wilt u Welfare Quality gaan gebruiken (preventieve toetsing 
nieuwe stal- en verzorgingssystemen, het laten onderbouwen van 
dierenwelzijnsclaims om onterechte claims tegen te gaan, gebruik bij 
modernisering wetgeving, opname in kwaliteitsborgings-programma’s, 
etc.)? 

67 
Wat gaat u concreet doen om de huidige protocollen van Welfare Quality 
voor de praktijk hanteerbaar te maken en het gebruik in de praktijk te 
stimuleren? 

68 
Is er nu weer permanent toezicht op de middelgrote en kleine slachterijen, 
of hoe wordt de kans op misbruik en fraude anders zo klein mogelijk 
gehouden? 
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69 
Wanneer stuurt u de toegezegde regelgeving over het welzijn omtrent 
dieren in circussen naar de Kamer? 

70 
Kunt u uiteenzetten hoeveel geld in 2011 beschikbaar is voor het uitvoeren 
van het kwaliteitsprotocol voor het opvangen van wilde dieren en uit 
welke post wordt dit geld gehaald? 

71 
Kunt u toelichten hoeveel geld er beschikbaar is voor de handhaving van 
de regelgeving omtrent CITES? Welke kennis is vereist van de ambtenaren 
die zich bezig houden met de handhaving van CITES-regelgeving? 

72 
Kunt u uiteenzetten welke stappen u onderneemt om tot een Europees 
verbod op het fokken van nertsen te komen? Wanneer en hoe gaat u dit 
onderwerp aankaarten in EU-verband? 

73 
Zijn de uitkomsten van de evaluatie van het Europees beleid voor 
dierenwelzijn reeds beschikbaar? 

74 
Kunt u toelichten of er geld beschikbaar is voor het «integrated pest 
management»-systeem, wat uitgaat van het voorkomen in plaats van het 
bestrijden van dierplagen? 

75 
Kunt u uiteenzetten hoeveel geld er wordt vrijgemaakt voor onderzoek 
naar en ontwikkeling van alternatieven voor dierproeven? 

76 
In welke mate kunnen de BES-eilanden aanspraak maken op nationale en 
Europese subsidies voor landbouw, natuur, duurzaamheid en visserij? 

77 
Is er geld beschikbaar voor het natuurbeheer op de BES-eilanden? Zo ja, 
hoeveel en waar is dit in de begroting opgenomen en is dit geld gelabeld? 
Zo nee, op welke wijze wordt dan verwacht dat er een effectieve natuurbe-
scherming kan plaatsvinden? 

78 
Bent u voornemens om de regeling voor de Nationale Nederlandse 
Parken aan te passen, opdat natuurtypes die voorkomen op de 
BES-eilanden ook onder deze regeling kunnen vallen? Zo ja, op welke 
wijze en termijn? Zo nee, waarom niet? 

79 
Bent u van plan de problemen als erosie, exoten en te hoge begrazingsin-
tensiteit op de BES-eilanden op te lossen door kennisuitwisseling of 
beleid? Zo ja, op welke wijze en termijn? Zo nee, waarom niet? 

80 
Op welke wijze gaan de Natuurbeschermingswet en de Flora- en faunawet 
op de BES-eilanden geïmplementeerd worden? 

81 
Op welke wijze wordt de visserij gereguleerd op de BES-eilanden? 
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82 
Klopt het dat de Europese Commissie een inbreukprocedure is gestart 
tegen Nederland omdat de Natuurschoonwet alleen landgoederen in 
Nederland fiscaal bevoordeelt? Zo ja, wat wordt uw reactie op het voorstel 
van de EC? 

83 
Kunt u een overzicht geven van wat er de afgelopen vier jaar aan 
dierenwelzijn is uitgegeven en waaraan en wat er de komende vier jaren 
voor dierenwelzijn begroot is? 

84 
Welke nieuwe indicatoren zijn in de begroting 2011 opgenomen en welke 
indicatoren zijn komen te vervallen? 

85 
Hoe wordt het dierenwelzijn op de BES-eilanden gewaarborgd? Gaat de 
Gezondheids- en welzijnswet, respectievelijk de Wet Dieren, ook daar 
gelden? Zo ja, wie zal de wetgeving handhaven en op welke wijze? 

86 
Hoeveel gezelschapsdieren en landbouwhuisdieren worden er op de 
BES-eilanden gehouden? 

87 
Welke 17 nieuwe beleidsindicatoren zijn opgenomen en welke 10 zijn 
vervallen? Op basis van welke overwegingen? Is de toelevering naar de 
beoordeling van de biodiversiteits-doelstellingen en de Europese 
verplichtingen (Natura 2000) voldoende gewaarborgd? 

88 
In het regeerakkoord worden niet verplichte FES-gelden geschrapt en deze 
vloeien terug in algemene middelen. Kunt u een overzicht van de reeds 
aangegane verplichtingen? 

89 
Kunt u een overzicht geven van generieke fiscale faciliteiten van onderne-
merschap en duurzaamheid en de benutting van deze faciliteiten door 
agrarische ondernemers in de afgelopen jaren? 

90 
Kunt u aangeven hoeveel geld er geraamd is per genoemde fiscale 
faciliteit? Welk aandeel van de totale belastinguitgaven maken deze 
faciliteiten uit? 

91 
U streeft naar een koppeling van maatschappelijke waarden en het GLB, 
hoe verhoudt zich dat tot accijnsvrije sierteelt en rode diesel? Vindt u dat 
deze subsidie op fossiele grondstoffen bijdragen tot de genoemde 
maatschappelijke waarden als milieu en natuur? Zo ja, waarom? Zo nee, 
waarom geeft Nederland dan deze subsidie? 

92 
Hoeveel geld is er vanuit POP2 beschikbaar? Op welke wijze en tussen 
welke onderwerpen worden de gelden vanuit POP2 verdeeld? Wordt hier 
vanuit Europa ondersteuning of voorwaarden bij gesteld? 

93 
Kunt u uiteenzetten waar de 22 miljoen euro aan artikel 68 middelen aan 
zullen worden besteed? 
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94 
Kunt u uiteenzetten wat het concrete verschil is tussen de genoemde 
«specifieke maatschappelijke prestaties» waar Nederland 22 miljoen euro 
aan Europese inkomenssteun ontvangt en het «in het kader van Europees 
plattelandsbeleid» waarvoor ca. 145 miljoen euro extra beschikbaar is 
gesteld? 

95 
De totale uitgaven van de Europese Unie aan duurzame groei is ca. 46 
miljard euro en gemiddeld 1,70 miljard euro per lidstaat, terwijl Nederland 
slechts 145 miljoen (+22 miljoen?) van de Europese Unie ontvangt. Kunt u 
dit enorme gat verklaren, daar waar Nederland een kenniseconomie is en 
het aannemelijker is dat Nederland daarom juist meer dan het gemiddelde 
bedrag zou ontvangen? 

96 
Hoeveel van de 145 miljoen euro die Nederland tot en met 2013 van de 
Europese Unie krijgt om te besteden aan maatschappelijke prestaties in 
het kader van het plattelandsbeleid wordt besteed aan dierenwelzijn? Kunt 
u toelichten op welke manier dit aan dierenwelzijn wordt besteed en of 
dierenwelzijn voor alle 145 miljoen euro een toetsingskader is? 

97 
Hoe zien de pilots groen-blauwe diensten eruit en wat is de voortgang? 
Hoe is de jaarlijkse 22 miljoen euro verdeeld en hoe de 145 miljoen euro 
tot 2013? Wat zijn de criteria voor groen-blauwe diensten? 

98 
Kunt u een overzicht van lopend en gepland nationaal en Europees 
onderzoek geven betreffende het stoppen met castreren van beerbiggen 
en de mate waarin overheid en bedrijfsleven daaraan bijdragen? 

99 
Hoe wordt gecontroleerd dat supermarkten nu inderdaad varkensvlees 
verkopen afkomstig van tomen biggen waarvan de beertjes niet onver-
doofd zijn gecastreerd? Kunt u ook controleresultaten geven? 

100 
Wat is er gedaan en gaat er nog gedaan worden om Duitsland zover te 
krijgen dat men Nederlandse varkens zonder slaghameren accepteert en 
wanneer wordt dit onderwerp met succes afgerond? 

101 
Hoeveel controles hebben er de afgelopen vijf jaar op de naleving van het 
Varkensbesluit plaatsgevonden en wat zijn de vijf meest voorkomende en 
geconstateerde overtredingen? Welke bestuurlijke en/of strafrechtelijke 
sancties zijn er opgelegd? 

102 
Wat is het verschil in focus en het verschil in budget tussen het VIP en de 
Blue Port? 

103 
Hoe wordt bij de Blue Ports geborgd dat alle subsidies naar projecten 
gaan die op duurzaamheid zijn gericht? Hoeveel van de betreffende 
subsidies gaan naar kennisvergaring, innovatie, ondernemerschap en 
ketenstructuur en hoe is de duurzaamheidsdoelstelling in deze verschil-
lende onderdelen geborgd? 
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104 
Hoe verhoudt de op te zetten «Blueport» zich tot het op te heffen Visserij 
Innovatie Platform? 

105 
Kunt u uiteenzetten of het onderzoeksprogramma «Towards Biosolar 
cells» eerder een budget heeft ontvangen? Zo ja, hoeveel en wat was het 
resultaat? Zo nee, waarom niet? 

106 
Kunt u toelichten of de 25 miljoen euro aan het onderzoeksprogramma 
«Towards Biosolar cells» een eenmalige of (meer)jaarlijkse investering is, 
aangezien prof. dr. Bino (algemeen directeur Agrotechnology & Food 
Sciences Group) heeft aangegeven dat het onderzoeksprogramma ca. tien 
jaar gaat duren? 

107 
Kunt u uiteenzetten waarom Nederland een leidende rol gaat spelen in de 
dure ontwikkeling van kunstmatige fotosynthese, als voorbeeld van een 
extra impulsprogramma voor duurzame energie, en waarom u niet wacht 
totdat de Verenigde Staten de ontwikkeling heeft afgerond? 

108 
Kunt u toelichten waarom u 60 miljoen euro uittrekt voor het voorkomen 
van slechte voedingspatronen (de burger heeft immers eigen verantwoor-
delijkheid) in plaats van verbetering van de voeding? 

109 
Hoeveel procent van de subsidies op het terrein van Kennis & Innovatie 
hebben een duurzaamheidsambitie? Welke onderdelen rekent u daar wel 
onder en welke niet en wordt er bij de verstrekking structureel beoordeeld 
op duurzaamheid? 

110 
Welke nieuwe aanpakken en netwerken die innovaties tot stand laten 
komen hebt u voor 2011 concreet voor ogen? 

111 
Kunt u een overzicht geven van alle 162 Natura 2000-gebieden en daarbij 
per gebied de status en de stand van zaken van de beheerplannen? 

112 
Kunt u toelichten of de overheid niet zelf de Natura 2000-gebieden zou 
moeten aanwijzen? Zo ja, gaat u hier maatregelen voor treffen? Zo nee, 
waarom niet? 

113 
Kunt u uiteenzetten waar de 386 miljoen euro in 2009 en de 383 miljoen 
euro in 2010 voor de EHS vandaan komen en waar deze bedragen op zijn 
gebaseerd? 

114 
Kunt u toelichten of het mogelijk is dat alle vormen van subsidie aan de 
EHS voortaan door één fonds gefinancierd worden, ter bevordering van 
de transparantie van de uitgaven? 

115 
Kunt u toelichten of de hoogte van de financiering voor de EHS door de 
Nederlandse overheid bepaald kan worden? Zo nee, waarom niet? 
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116 
Stichting Natuur en Milieu heeft, als lid van het European Environmental 
Bureau, actief in Brussel aangedrongen op meer garanties, bijvoorbeeld 
minimale percentages van Europese budgetten die besteed moeten 
worden aan natuur. Kunt u garanderen dat er niet voldaan zal worden aan 
deze minimale percentages en dat bezuinigingen op die maatregel direct 
ten positieve voor de Nederlandse begroting gesteld zullen worden, 
bijvoorbeeld door Nederland minder te laten afdragen aan de Europese 
Unie? 

117 
Bent u van mening dat de PAS een onderdeel is van het ministerie van 
VROM en daarom niet dubbel gefinancierd dient te worden door zowel 
het ministerie van VROM en het ministerie van LNV? 

118 
Kunt u uiteenzeeten wat de directe gevolgen van de vijf Natura 
2000-gebieden in de Noordzee voor vissers zijn? 

119 
Zijn er plannen om het Europese Welfare Quality Project uit te breiden 
naar andere sectoren dan de huidige vier (pluimvee, paarden, rundvee, 
varkens)? 

120 
Hoe gaat u de actieve rol bij totstandkoming van het nieuwe Europese 
Actieplan voor dierenwelzijn vorm geven en welke stappen zijn hierbij 
voorzien? 

121 
Wanneer wordt in EU-verband gesproken over het nieuwe EU-actieplan? 
Heeft u hier al over overlegd met de Commissie en/of andere lidstaten? Zo 
ja, wat was de inhoud van dit overleg? 

122 
Kunt u garanderen dat er in Nederland geen «vleestax» of soortgelijke 
maatregelen worden getroffen om de verschuiving van plantaardige naar 
dierlijke eiwitten op de internationale voedselmarkt middels een nationale 
maatregel tegen te gaan? 

123 
Waarom wordt in de begroting niet vermeld of en hoe u de controversiële 
manieren van slachten (halal) wil tegengaan en hoeveel euro hiervoor 
wordt uitgetrokken? Bent u van mening dat deze dieronterende manier 
van slachten niet thuishoort in ons land en bent u bereid om hier forse 
(financiële) maatregelen tegen te treffen? 

124 
Kunt u een overzicht geven van het aantal pluimveeslachthuizen naar 
methode van bedwelming en kunt u uiteenzetten wanneer er niet meer 
elektrisch bedwelmd wordt en wat er aan gedaan wordt om dit te 
bereiken? 

125 
Kunt u uiteenzetten of er al cursussen erkend zijn voor Animal Welfare 
Officer en voor slachthuismedewerkers die met levend dieren omgaan of 
wat er gedaan wordt om deze cursussen zo spoedig mogelijk in te 
voeren? 
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126 
Waarom wordt er 20 miljoen euro gereserveerd voor apurement? Is dat 
niet het vooraf al goedkeuren van onterechte toekenningen van subsidies? 
Waarom worden deze niet verhaald op de ontvangers? 

127 
Waarom varieert de post voor apurement op de LNV-begroting met meer 
dan 75% over de komende jaren? 

128 
Wie is verantwoordelijk voor de declaraties bij de Europese fondsen in de 
kwestie van apurement? 

129 
Ligt het risico voor terugvorderingen en correcties (apurement) bij degene 
die aanspraak kan maken op Europese fondsen? 

130 
In welke gevallen, naast de al genoemde op pagina 17, kan sprake zijn van 
gebruik van de stelpost apurement? Op welke wijze wordt voorkomen dat 
deze stelpost wordt gebruikt? 

131 
Waarom is het budget in 2010 voor het project Mooi en Vitaal Delfland 
verhoogd? 

132 
Op basis van welke afspraken zijn de projecten Mooi en Vitaal Delfland en 
Westflank Haarlemmermeer gefinancierd? 

133 
Behoort het project «Biosolar Cells» net zoals het project «Verminderen 
methaanemmissie» tot het 4e pakket innovatieprogramma energie? 

134 
Waarom zijn de middelen van het aanvullend beleidsakkoord wel volledig 
verplicht, maar hebben zij niet geleid tot volledig kasbeslag? Blijven deze 
middelen wel beschikbaar voor het nakomen van de verplichtingen? 

135 
Hoe staat het met het plan om voor de huisvesting en verzorging van 
melkrundvee een nationale wettelijke regeling te treffen voor de 
bescherming van het welzijn van deze dieren? 

136 
Wat gaat u doen om bij verdere liberalisering van de zuivelsector een 
steeds verdergaand proces van schaalvergroting en intensivering met 
teloorgang van weidegang te voorkomen? 

137 
Kunt u een overzicht geven van de weidegang van melkrundvee in de 
afgelopen 8 jaar? Welke maatregelen lopen er momenteel om het behoud 
van weidegang te stimuleren? 

138 
Hoe staat het met het onderzoek naar terugdringen van de incidentie van 
keizersneden in de dikbilhouderij? Hoeveel jaar is er nodig om de 
incidentie tot minder dan 10% terug te brengen? 
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139 
Hoe staat het met de uitvoering van het plan van aanpak antibioticage-
bruik in de vleesveesector? 

140 
Hoe staat het met het opzetten van onderzoek naar een zachte ligplek voor 
vleeskalveren? 

141 
Hoe staat het met het ontwikkelen van een welzijnsmonitor van kalveren, 
wordt deze ook geschikt gemaakt voor toepassing in de praktijk en 
wanneer gaat deze daadwerkelijk in de praktijk gebruikt worden? 

142 
Welk potje is beschikbaar om -na de ontwikkeling van een duurzaam 
stalsysteem- deze daadwerkelijk te realiseren en te verspreiden en 
hoeveel geld is hiermee gemoeid? 

143 
Kunt u uiteenzetten wat de 10 miljoen euro bij «verliesdeclaraties en 
garantstellingen» precies inhoudt? 

144 
Op welk moment kreeg u voor het eerst inzicht in het feit dat de verliesde-
claraties garantstellingen «aanzienlijk hoger» dan normaal zouden 
uitvallen? 

145 
Als de investeringsbereidheid in de glastuinbouw voor de MEI en IRE 
regelingen «getemporiseerd» is, waarom zijn de in 2010 verminderde 
uitgaven niet doorgeschoven naar volgende jaren? 

146 
Kunt u uiteenzetten wat voor vervolgtraject er komt op de internationale 
conferentie over landbouw, voedselzekerheid en klimaatverandering van 
31 oktober tot 5 november 2010? 

147 
Hoe komt het dat de uitvoeringskosten voor de subsidieregeling beheer 
20 miljoen euro bedragen? Waar wordt dit geld aan besteed? 

148 
Met welke drie praktijkpilots wordt ervaring opgedaan met de beloning 
van maatschappelijke diensten in waardevolle gebieden? 

149 
Wat is de dekkingsgraad per sector met betrekking tot deelname aan de 
brede weersverzekering? Klopt het dat met de komst van de brede 
weersverzekering zowel verzekerden als niet-verzekerden niet meer 
kunnen rekenen op een bijdrage bij schade als gevolg van het weer? 

150 
Is onderzocht of een brede weersverzekering ook zonder overheidsbij-
drage aan de premies tot stand zou kunnen komen? Is er zicht op de 
afbouw van deze bijdrage, zodat een marktconforme situatie ontstaat? 
Hoeveel andere EU-lidstaten maken gebruik van een dergelijke regeling 
en welke positieve en negatieve ervaringen zijn daarbij opgedaan? 
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151 
Wat is de oorzaak van de budgettaire knelpunten op het terrein natuur en 
landschap en op welke wijze wordt het ontstaan van deze knelpunten in 
de toekomst voorkomen? 

152 
Hoe breed wordt «agribusiness» gedefinieerd? Welk deel van de middelen 
bedoeld voor Bilaterale Economische Samenwerking gaat naar «profi-
lering van de kracht van de agribusiness» en gaat het hier alleen om de 
Nederlandse agribusiness of om bilaterale projecten? 

153 
Welke dienst of welke overheid is opdrachtgever voor de MER-procedures 
en wie voert dit uit? In welke mate zijn er externen bij betrokken? 

154 
Waarom worden de regelingen EGM en Draagvlak Natuur uitgefaseerd? 

155 
Waarom moet u in verband met de verzelfstandiging van de gegevensau-
toriteit natuur een financiele garantstelling meegeven? 

156 
Wat is het totale budgetbeslag (inclusief de Europese Unie en de 
provincies) van het subsidiestelsel Natuur- en landschapsbeheer? 

157 
Waar wordt de 5 miljoen euro bij «Diverse apparaat» exact aan 
uitgegeven? 

158 
Kunt u het verschil toelichten tussen de bijstelling van 2 miljoen euro in 
het financiële overzicht op pag. 16 en de bijstelling van 1,5 miljoen euro 
op pag. 23? 

159 
Kunt u een precies overzicht geven van de inzet van de intensiveringsmid-
delen tranche 2010 Coalitieakkoord Balkenende IV voor de LNV-begroting? 
Wat betekent in dit geval «grotendeels ingezet ter dekking van diverse 
knelpunten op het terrein van natuur en landschap»? Waarvoor is de rest 
van het geld gebruikt? 

160 
Welke impact heeft het inzetten van middelen van natuur en landschap ter 
oplossing van de knelpunten in plaats van op de EHS, zwaarder beheer, 
exotenbeleid, leefgebieden en Agenda Landschap? 

161 
Waarom vloeit de «ramingsbijstelling» op de reconstructie van 16 miljoen 
euro niet terug naar het ILG, in plaats van naar de algemene middelen? 
Stonden deze middelen in de begrotingen van voorgaande jaren als 
«juridisch verplichte» uitgaven aangemerkt? 

162 
Hoe verhoudt de stelling dat de ramingsbijstelling «geen afbreuk» doet 
aan de met de provincies afgesproken doelen in het kader van het ILG zich 
tot de constatering in de Balans van de leefomgeving (pagina 164, PBL, 
2010) «de voortgang van het reconstructiebeleid verloopt echter 
langzaam»? 
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163 
Hoe verhoudt de constatering, dat de verwervingstaakstelling voor bos en 
landschap reeds eerder dan verwacht is gerealiseerd, zich tot de ontwik-
keling van de geraamde beheersuitgaven voor deze gebieden? 

164 
Worden vergelijkbare middelen van vergelijkbare absolute en relatieve 
omvang voor Sociaal Flankerend Beleid ingezet op andere ministeries? 

165 
Voor welk aantal ambtenaren worden de middelen ten behoeve van 
Sociaal Flankerend Beleid ingezet? 

166 
Wat is de gemiddelde inzet van middelen voor Sociaal Flankerend Beleid 
per vertrekkende ambtenaar van LNV? 

167 
Kunt u een overzicht geven van zowel de volledige kosten van de 
renovatie van het hoofdgebouw als de onderlinge verdeling over de 
posten die vallen onder «diverse apparaat»? Welk deel van de kosten 
komt ten laste van de begroting van het ministerie van Economische 
Zaken? 

168 
In welke verhouding staat de overschrijding van de oorspronkelijk 
geraamde kosten voor de renovatie van het hoofdgebouw tot de op dit 
moment voorziene uiteindelijke kosten (overschrijding procentueel 
uitgedrukt ten opzichte van de eerste schatting van de kosten)? 

169 
Wat is het verwachte energielabel van het hoofdgebouw van het 
ministerie, nadat de renovatie plaatsgevonden heeft? 

170 
Werkt de taakstelling van 1,5% door in de benodigde middelen als gevolg 
van de doorwerking van de CAO Rijk in de loonkosten? 

171 
Kunt u definiëren welke kosten de prijsbijstelling Staatsbosbeheer betreft? 
Kunt u in uw antwoord punt 27 «Taakstelling Rijksdienst» meenemen? 

172 
Hoe wordt de voorziene verhoging van arbeidsproductiviteit met 1,5% 
gerealiseerd? 

173 
Hoe verhoudt de ontwikkeling van loonkosten per werknemer gecorri-
geerd voor inflatie over de voorbije kabinetsperiode zich tot de ontwik-
keling in productiviteit? 

174 
Klopt het dat de 12 miljoen euro aan middelen bedoeld voor de recon-
structie van de zandgebieden in 2014 nu naar 2010 verschoven zijn? Zo ja, 
waarom zijn deze middelen naar 2010 verschoven indien deze wijziging 
volgt uit het ILG akkoord van 2004 en waarom vloeien deze middelen niet 
terug naar het ILG? 

15



175 
Wat is de tussenstand per 2010 met betrekking tot de vier doelen zoals 
vermeld voor het einde van de looptijd van het EVF in 2013? 

176 
Hoeveel geld is er beschikbaar voor de verduurzaming van de boomkor-
vloot? Onder welke post is dit in de begroting opgenomen? 

177 
Wat wordt er verstaan onder maatschappelijk aanvaarde duurzame 
visserijtechnieken met betrekking tot de boomkorvisserij en welke criteria 
worden hierbij gebruikt? 

178 
Wat wordt er bedoeld met nieuwe technologie om de aquacultuursector in 
staat te stellen een duurzame groei door te maken en welke criteria zijn 
hieraan verbonden? 

179 
Hoeveel geld is er beschikbaar voor de nieuwe technologie die de 
aquacultuursector in staat stelt een duurzame groei door te maken en 
onder welke post is dit in de begroting opgenomen? 

180 
Deelt u de mening dat de juiste balans tussen ecologie en economie niet 
slechts bepaald zou moeten worden door belanghebbenden en de 
samenleving, maar zeker ook door de draagkracht van de aarde? Zo ja, op 
welke wijze is het beleid gericht op het verkleinen van de Nederlandse 
voetafdruk en op welke wijze draagt het huidige beleid, gericht op het 
bereiken tussen compromissen tussen belanghebbenden daar aan bij? 
Deelt u de mening dat de indicator maatschappelijke appreciatiescore niet 
kan weergeven of de juiste balans getroffen is? 

181 
Kunt u toelichten of u de visserijsector in het kader van het EVF faciliteert 
bij innovatieve projecten middels subsidieregelingen? Zo nee, kan de 
minister garanderen dat vissers niet middels sancties gedwongen worden 
om in dure innovaties te investeren en dat de staat slechts een advise-
rende rol aan zal nemen? 

182 
Kunt u toelichten of het convenant Schone en Zuinige agrosectoren van 
kracht blijft als uit nieuw onderzoek blijkt dat CO2-uitstoot geen schade-
lijke gevolgen voor het milieu heeft? 

183 
Over welke innovaties wordt gesproken waar de doelstelling in 2011 is om 
bij minimaal 14% van de bedrijven in de agrosector innovatie te doen 
plaatsvinden? 

184 
Welk budget is beschikbaar ten behoeve van innovatie in relatie tot de 
bio-based economy en waar is dit in de begroting opgenomen? Welke 
duurzaamheidscriteria worden er gesteld bij uitgaven ten behoeve van 
bio-based economy? 

185 
Welke innovaties tellen mee voor de te behalen 14% bedrijven waar 
innovaties zouden moeten plaatsvinden en op welke wijze wordt bepaald 
in hoeverre er aan het doel voldaan wordt? 
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186 
Op welke wijze wordt regeldruk verminderd? Welk effect verwacht u van 
het verminderen van het toezicht op economische activiteiten voor het 
milieu en voor dierenwelzijn? Op welke manier worden deze effecten 
gemonitord, welk budget is daarvoor beschikbaar, en waar is dat in de 
begroting opgenomen? 

187 
Wat is de verdeling tussen land en tuinbouw en visserij voor de posten 
«totale investeringen’, respectievelijk «totaal duurzame investeringen’, 
voor beleidsartikel 21? 

188 
Hoeveel geld wordt er in totaal in de visserijsector geïnvesteerd en 
hoeveel geld daarvan gaat met een duurzaamheidseis gepaard? Waar zijn 
deze posten in de begroting opgenomen? 

189 
Op welke wijze denkt u de huidige doelstellingen voor het bevorderen van 
maatschappelijk geaccepteerde productievoorwaarden en dierenwelzijn te 
bevorderen als het budget hiervoor in 2011 de helft is van het budget in 
2010? 

190 
Op welke wijze wordt het budget van artikel 21.12 verdeeld? Hoeveel geld 
is daaruit beschikbaar voor dierenwelzijn en waaraan zal dat uitgegeven 
worden? 

191 
Op welke wijze wordt de bezuiniging op het budget van artikel 21.12 ten 
opzicht van het budget voor dit artikel in 2010 gerealiseerd? Welke 
gevolgen voorziet u van deze bezuiniging, onder andere voor natuur, 
milieu en dierenwelzijn? 

192 
Hoeveel geld is er beschikbaar ter bevordering van de biologische 
landbouw en op welke wijze wordt dit budget verdeeld? 

193 
Op welke wijze denkt u de huidige doelstellingen voor het bevorderen van 
maatschappelijk geaccepteerde productievoorwaarden en dierenwelzijn te 
stimuleren als het budget hiervoor in 2011 de helft is van het budget in 
2010? 

194 
Hebt u al van de transportsector een plan ontvangen voor verbetering van 
de transportcondities op veewagens voor lange afstandstransporten? Zo 
nee, waarom niet en valt dit nog te verwachten? Zo ja, wat houdt het plan 
van de transportsector in en wanneer krijgt de Kamer dit aangeboden? 

195 
Kunt u een overzicht geven van de export van mestbiggen in de afgelopen 
vijf jaar naar land van bestemming? Klopt het dat deze export nog steeds 
jaarlijks een groei laat zien, niet alleen naar Duitsland, maar ook naar veel 
verder weg gelegen bestemmingen? 

196 
Hoe beoordeelt u de ontwikkeling dat de export van biggen nog steeds 
jaarlijks en groei laat zien, mede in het licht van uw streven naar een 
duurzame veehouderij, met gesloten kringlopen? 
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197 
Hoe staat het met uw voornemen uit de Nota dierenwelzijn om lange 
afstandstransporten naar Zuid-, Midden- en Oost-Europa van mestbiggen 
terug te dringen? Wat hebben u en de sector hieraan tot nu toe gedaan en 
hoe denkt u de alsmaar groeiende exporten om te gaan buigen? 

198 
Hoe werken de voor het GLB voorgestelde vereenvoudigingen door in de 
complexiteit en kosten van de benodigde uitvoeringsregelingen? 

199 
Kunt u specificeren van welke wettelijke onderzoekstaken er sprake is als 
het gaat om de post «economische informatievoorziening»? Zijn deze 
onderzoekstaken Europees verplicht? 

200 
Welke activiteiten vallen onder de taken «wettelijk visserij onderzoek»? 

201 
Kunt u voor ieder van de fiscale maatregelen op pagina 33 een overzicht 
geven welke partijen hiervoor in aanmerking komen, in de vorm van een 
overzicht met per maatregel het aantal ontvangers en de verdeling van 
deze bedragen per bedrijfsgrootte? 

202 
Welke bestaande wet- en regelgeving moet naar u mening vernieuwd 
worden en waarom? 

203 
Kunt u uiteenzetten hoe de verlaging van administratieve lasten tot 
uitvoering zal komen? 

204 
Welke maatregelen neemt u in 2011 om de regeldruk (netto) te verlagen 
op nationaal, respectievelijk Europees niveau? Welke reducties leveren de 
individuele maatregelen ongeveer op? 

205 
In hoeverre wordt aan de steun voor jonge agrariërs voorwaarden 
verbonden om hun bedrijf duurzamer, waaronder diervriendelijker te 
maken? Wat zijn de minimumvoorwaarden om in aanmerking te komen 
voor steun? 

206 
In hoeverre houdt de investeringsregeling jonge agrariërs rekening met 
factoren als duurzame, diervriendelijke en/of innovatieve bedrijfsvoering? 

207 
Kunt u uiteenzetten hoeveel jonge agrariërs gebruik maken van de 
Investeringsregeling jonge agrariërs? Zijn er gegevens bekend over welk 
aandeel van deze jonge agrariërs niet zou hebben geïnvesteerd in een 
agrarisch bedrijf, als deze regeling niet zou hebben bestaan? 

208 
Is het budget jonge agrariërs toereikend geweest voor het aantal 
aanvragen in 2010? 

209 
Waarom is het bedrag bij ondernemerschap in 2010 zoveel hoger ten 
opzichte van de verdere reeks? 
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210 
Op welke wijze worden landbouwattachés gefinancierd en in hoeverre 
maken de activiteiten genoemd onder het BES-onderdeel uit van het 
takenpakket van een landbouwattaché? 

211 
Kunt u toelichten wat de onderlinge verdeling in omvang is van de op 
pagina 35 genoemde garanties? Wat is de grootste door de staat 
gegarandeerde investering onder deze regeling? Wat is het resterende 
eigen risico van de gemiddelde ondernemer die gebruik maakt van deze 
regeling? 

212 
Hoeveel boeren maken gebruik van de regeling brede weersverzekering? 

213 
Kunt u uiteenzetten welke activiteiten vallen onder de noemer «overige 
projecten ondernemerschap»? 

214 
Wat is het doel van de Collectieve Promotie Landbouw Activiteiten en met 
welke indicatoren wordt deze gemeten? 

215 
Hoe effectief is de «garantstelling-plus’-faciliteit gelet op de stimulans die 
gegeven wordt aan de verduurzamingsopgave van de land- en tuinbouw 
en de kosten van deze faciliteit? 

216 
Hoe staat het met de toegezegde regelgeving omtrent de positieflijst? 

217 
Wat verstaat u exact onder integraal duurzame en diervriendelijke stallen 
en wat zijn de criteria? Hoe waarschijnlijk is het dat de inzet van 5% 
integraal duurzame en diervriendelijke stallen in 2011 gehaald wordt en 
op welk percentage zitten we nu? 

218 
Welk budget is beschikbaar voor het verlagen van het fosfaat- en het 
stikstofoverschot? Welke maatregelen worden daarvoor genomen en 
welke concrete doelen worden nagestreefd? Waar is dit in de begroting 
opgenomen? Hoeveel dierrechten zouden er ongeveer in de concentratie-
gebieden uit de markt genomen worden voor dit budget, en welke 
reductie in milieuverontreiniging zou dit kunnen betekenen? 

219 
Wanneer wordt de aangekondigde aanscherping van de mestwetgeving 
naar de Kamer gestuurd? 

220 
Wanneer wordt de Kamer geïnformeerd over nieuw beleid met betrekking 
tot reductie van milieubelasting door gewasbeschermingsmiddelen en 
hoe staat dat in verhouding tot het opstellen van een vierjarig nationaal 
actieplan zoals opgesteld moet worden voor de Europese Commissie? 

221 
Waarom is de doelstelling voor het percentage bedrijven dat voldoet aan 
de wettelijke eisen ten aanzien van dierenwelzijn lager dan 100%? 
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222 
Kunt u een onderscheid aanbrengen tussen verwaarloosde landbouwhuis-
dieren en in beslaggenomen dieren? Om hoeveel verwaarloosde en 
hoeveel in beslaggenomen dieren gaat het? 

223 
Kunt u uiteenzetten wat de oorzaak is van de achteruitgang van middelen 
voor fytosanitair beleid van 9,7 miljoen euro in 2010 naar 1,2 miljoen euro 
in 2011 en daarna? 

224 
Zal het dierenwelzijn op de BES-eilanden op een andere manier dan 
voorheen gewaarborgd worden, nu deze eilanden ook deel uitmaken van 
het Koninkrijk? Zo ja, op welke wijze, zo nee, waarom niet? 

225 
Waarom zijn de bedragen voor verbetering dierenwelzijn, fytosanitair 
beleid en agrologistiek in 2010 zoveel hoger dan de andere bedragen 
genoemd in de verdere reeks? 

226 
Waarom dalen de geraamde uitgaven voor dierenwelzijn sterk na 2010? 

227 
Kunt u uiteenzetten op welke manier de bezuiniging op dierenwelzijn tot 
stand komt? Welke uitgaven zijn geschrapt en welke gevolgen heeft dit 
voor het dierenwelzijn? 

228 
Hoeveel geld is beschikbaar voor integraal duurzame stallen? Worden de 
voorwaarden om in aanmerking te komen voor subsidie aangescherpt? Zo 
nee, waarom niet? Zo ja, wanneer en op welke wijze? 

229 
Hoeveel geld is er in 2011 beschikbaar voor aanschaf van en innovaties bij 
luchtwassers en welke emissiereductie wilt u hiermee bereiken? 

230 
Zet u naast end-of-pipe maatregelen, zoals luchtwassers, ook in op 
systeemverandering van de van de veehouderij, zoals een krimp van de 
veestapel en het gebruik van lokale duurzame eiwitten, om de uitstoot van 
broeikasgassen van de intensieve veehouderij te verminderen? Zo ja, welk 
budget is daarvoor beschikbaar en waar is dit in de begroting 
opgenomen? 

231 
Hoeveel is de afgelopen twee jaar uitgekeerd voor dier- en milieuvriende-
lijke stallen en hoeveel bedrijven hebben zo’n uitkering gehad? Hoeveel 
bedrijven kunnen in 2011 steun krijgen en waar is dit in de begroting 
opgenomen? 

232 
Hoe verklaart u de toename (ongeveer 30%) in de uitgave van mestbeleid 
in 2011 ten opzichte van 2010? 

233 
Op welke wijze wordt de belasting van bestrijdingsmiddelen omlaag 
gebracht in afwachting op nieuwe regelgeving, nu de nota en het 
convenant gericht op duurzame gewasbescherming afgelopen zijn? Welk 
budget is daarvoor beschikbaar, en hoe wordt dit verdeeld? 
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234 
Waar staan de 10 miljoen euro voor artikel 68, waar in de tekst over wordt 
gesproken, terwijl er in het financiële plaatje maar 3,3 miljoen euro voor 
2011 staan? Welke andere investeringen in het kader van artikel 68 
worden gedaan om te komen tot 12 miljoen euro? 

235 
Is het bestrijden van halal slachten inbegrepen bij de 10 miljoen euro 
extra steun die via artikel 68 aan de ontwikkeling van dier- en milieuvrien-
delijke productiemethoden verleend wordt? 

236 
Wat zijn de kosten van de implementatie van het markt- en consumenten-
spoor van de Nota dierenwelzijn en het convenant Marktontwikkeling 
verduurzaming dierlijke producten? 

237 
Welk bedrag is in 2010 besteed aan haalbaarheidsstudies en onderzoek 
naar nieuwe vleesproducten met een onderscheidende welzijnsclaim? 
Wordt deze inzet in 2011 gecontinueerd? Zo ja, met welk bedrag? Zo nee, 
waarom niet? 

238 
Hoeveel geld is aan het convenant Marktontwikkeling Verduurzaming 
Dierlijke Producten uitgegeven en wat is hiervan besteed aan haalbaar-
heidsonderzoeken voor op te zetten tussensegmenten, respectievelijk 
voor promotie van deze tussensegmenten? 

239 
Is voor 2011 minstens eenzelfde budget beschikbaar voor het convenant 
Marktontwikkeling Verduurzaming Dierlijke Producten als voor 2010 en 
hoe groot is dit budget? 

240 
Gaat Welfare Quality gebruikt worden voor preventieve toetsing van 
nieuwe stal- en verzorgingssystemen? 

241 
Gaat Welfare Quality gebruikt worden voor het onderbouwen van 
dierenwelzijnsclaims? 

242 
Hoe staat het met onderzoek naar nieuwe vormen van eiwitproductie en 
welke rol speelt het u daarbij? Wat doet u om de consument te stimuleren 
om alternatieven voor vlees te kiezen? 

243 
Welke duurzame diervriendelijke stallen worden er momenteel ontwikkeld 
met behulp van artikel 68 of de SBIR en in welk stadium van ontwikkeling 
zijn deze? 

244 
Met welke bestaande innovatieregelingen worden prototypen van nieuwe 
integraal duurzame stallen ondersteund en hoe verhouden deze 
regelingen zich tot de genoemde SBIR-tender? 

245 
Hoe verhouden de bestaande innovatieregelingen en de SBIR-tender zich 
tot de investeringsregeling integraal duurzame stallen en hoe wordt 
gezorgd voor voldoende samenhang? 
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246 
Kunt u uiteenzetten welke activiteiten vallen onder de noemer «projecten 
landbouwhuisdieren»? 

247 
Hangen de monitoringskosten samen met derogatie of zijn de 5 miljoen 
euro die de sector bijdraagt dekkend voor de kosten die hieruit 
voortkomen? 

248 
Is er een overzicht van de maatschappelijke kosten en baten van de 
derogatie met betrekking tot de nitraatrichtlijn beschikbaar? 

249 
Hoe wordt de effectiviteit van het middelenpakket gewasbeschermings-
middelen voor kleine toepassingen gemeten? 

250 
Hoeveel boeren maken gebruik van het middelenpakket gewasbescher-
mingsmiddelen voor kleine toepassingen? 

251 
Welk aandeel vormt de LNV bijdrage op het gehele budget van het Fonds 
Kleine Toepassingen en welk deel wordt door de sector zelf bijgedragen? 

252 
Deelt u de mening dat, nu al duidelijk is dat de doelen van het convenant 
duurzame gewasbescherming niet gehaald worden en de normen nog 
steeds ernstig overtreden worden, het noodzakelijk is om nu al nieuwe 
regelgeving in te voeren en dat niet gewacht moet worden op de 
uitkomsten van de evaluatie? Zo nee, waarom niet? 

253 
In hoeverre zal bij de uitrol van Functionele Agrobiodiversiteit (FAB) 
rekening gehouden worden met financiering van brede akkerranden 
conform de motie Waalkens c.s. (Kamerstuk 28 624, nr. 81 )? 

254 
Hoe wordt de effectiviteit van de projecten Agrologistiek gemeten? 

255 
Waarom is voor 2011 geen geld vrijgemaakt binnen de LNV-begroting 
voor akkerrandenbeheer? Hoeveel geld uit het GLB is hiervoor 
beschikbaar? 

256 
Deelt u de mening dat de veelbelovende resultaten met betrekking tot 
reductie in het gebruik van bestrijdingsmiddelen het investeren in het 
uitrollen van de FAB-pilot zeer de moeite waard maken? Zo nee, waarom 
niet? 

257 
Hoeveel geld is beschikbaar voor het tegengaan van de bijensterfte? 
Welke maatregelen gaat u nemen om de bijen te beschermen en waar is 
dit opgenomen in de begroting? 

258 
Hoe wordt ten behoeve van de indicator «percentage innoverende 
agrarische bedrijven» gemeten of een bedrijf «innoverend» is? 
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259 
Wat is het aandeel duurzame energie in de reguliere landbouw? 

260 
Welke doelen met betrekking tot het stimuleren van biologische landbouw 
streeft u na en welke meetbare indicatoren kunt u geven voor de impuls 
van het aanbod van biologische producten? 

261 
Op welke wijze wordt getracht de glastuinbouw onafhankelijk van fossiele 
brandstoffen te maken en welk budget is daarvoor beschikbaar? Worden 
de recente berichten dat glastuinbouw slechter voor het milieu kan zijn 
dat import van ver, betrokken bij het innovatiebeleid in de glastuinbouw? 
Zo nee, waarom niet, en deelt u de mening dat het noodzakelijk is om de 
glastuinbouw snel daadwerkelijk te verduurzamen om onze concurrentie-
positie te behouden? Zo ja, op welke wijze en wordt daarbij ook gekeken 
naar concepten zoals de Zonneterp? 

262 
Hoeveel geld is beschikbaar voor de uitvoering van de Uitvoeringsagenda 
Duurzame Veehouderij, en welke voortgang wilt u geboekt hebben aan 
het eind van 2011 bij het bereiken van het einddoel? Welke indicatoren zijn 
hiervoor opgenomen? 

263 
Waar wordt de extra 11 miljoen euro bij glastuinbouw, bevorderen van 
duurzame productiemethoden en bedrijfssystemen aan uitgegeven? 

264 
Kunt u de afname van de uitgaven bij duurzame veehouderij van 27 
miljoen euro in 2010 naar 15 miljoen euro in 2011 toelichten? 

265 
Waarom wordt bio-based economy uitgefaseerd richting 2013? 

266 
Waaruit is de teruggang van het budget voor biologische landbouw te 
verklaren en zijn er nog andere potjes voor biologische landbouw? Zo ja, 
welke zijn dit en hoe hoog zijn deze? 

267 
Waarom wordt IRE uitgefaseerd? 

268 
Hoe wordt zorg gedragen voor een verdere ontwikkeling en uitrol van de 
bio-based economy na 2012? 

269 
Hoeveel geld wordt er bezuinigd op onderzoek voor de biologische 
landbouw en waarom? Waar is dat in de begroting opgenomen? 

270 
Wat is de benutting van VAMIL, MIA en Regeling groenprojecten door de 
verschillende agrarische sectoren? 

271 
Wat is de huidige stand van zaken met betrekking tot de ontwikkeling van 
combiluchtwassers in de pluimveehouderij? 
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272 
Wat zijn de richtlijnen voor de «Beëindigings- en saneringsregeling»? Wat 
voor projecten vallen hier nu onder, hoeveel van de begrote uitgaven voor 
respectievelijk 2011, 2012 en 2013 zijn juridisch verplicht en waarom loopt 
het budget terug van 974 miljoen euro in 2011 tot 737 miljoen euro in 
2013? 

273 
Waarom zijn de uitgaven voor de komende drie jaar voor de investerings-
regeling luchtwassers geraamd op 0? 

274 
Is in 2010 het streefpercentage bedrijven dat voldoet aan wettelijke eisen 
ten aanzien van dierenwelzijn van tenminste 70% gehaald en denkt u het 
streefpercentage van 80% in 2011 te halen? Hoe wordt dit nalevingsper-
centage gemeten? 

275 
Hoe gaat u ervoor zorgen dat in 2011 alle bedrijven die paling en 
meervallen doden en verwerken gebruik maken van adequate 
bedwelmings- en dodingsapparatuur? Hoe gaat u naleving afdwingen? 

276 
Denkt u dat een reductie van het antibioticagebruik in de gangbare 
vleeskuikensector, met snelgroeiende vleeskuikens, met 20% in 2011 te 
realiseren is? Of is dit überhaupt niet mogelijk met deze snel groeiende 
rassen en zijn de maatregelen die getroffen worden puur symptoombe-
strijding? 

277 
Gaat u er bij de Europese Commissie op aandringen dat vissen worden 
opgenomen in de Verordening voor het doden van dieren? Zo ja, hoe? Zo 
nee, waarom niet? 

278 
Blijft u bij uw voornemen om als interpretatie van de bezettingsdichtheid 
in het Vleeskuikenbesluit voor de berekening van het bruikbare opper-
vlakte voor de vleeskuikens 1,7% af te trekken van de totale oppervlakte 
van de stal, als zijnde de ruimte die ingenomen wordt door voerbakken en 
drinklijnen? Als u van dit voornemen wilt afwijken en toegeeft aan de 
sector, wat is daarvoor de juridische en wetenschappelijke onder-
bouwing? 

279 
Wat zijn de resultaten van de inzet ter bevordering van structuurverbe-
tering en milieuverbetering van de melkveehouderij? Wat is de stand van 
zaken per provincie en welke bijdrage leveren de provincies? 

280 
Hoeveel geld voor de bevordering van de verduurzaming van Noordzee-
visserij staat gereserveerd voor de MSC-certificering? Onder welke post is 
dit in de begroting opgenomen? 

281 
Hoe wordt verduurzaming in de visserij en aquacultuur ondersteund 
aangezien het budget in artikel 21.14 daalt? 

282 
Kunt u toelichten waarom er fluctuaties plaatsvinden in de tabel 
behorende bij beleidsartikel 21.14? 
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283 
Kunnen de assen binnen het EVF herzien worden in het kader van de 
nieuwe GVB periode? 

284 
De uitgaven voor de post «duurzame visserijmethodes (as 1 EVF)» worden 
afgebouwd, is dit project afgerond? Heeft dit project de doelstellingen 
behaald? Wat zijn daarvoor de indicatoren? 

285 
Wat is de oorzaak dat voor de post «aquacultuur, binnenvisserij, 
verwerking en afzet (as 2 EVF)» geen uitgaven worden voorzien voor het 
jaar 2011, maar wel in 2012 en de volgende jaren? 

286 
Waarom wordt de post «innovatie, kennisontwikkeling en verspreiding» 
afgebouwd? Neemt het belang van deze post, en daarmee van innovatie 
voor de sector af, of wordt dit via een andere post weer versterkt op een 
andere plaats in de begroting? 

287 
Waarom zijn er voor beleidsartikel 21.14 geen doelstellingen en gerela-
teerde indicatoren opgenomen in de begrotingstoelichting? Bestaan er 
meetbare indicatoren om de effectiviteit van het beleid te meten, 
bijvoorbeeld in verband met rapportageverplichtingen richting de 
Europese Unie? 

288 
Kunt u de criteria voor het begrip «duurzaamheid» voor de ontwikkeling 
van duurzame vangst van vis en bij de kweek van vis en schelpdieren 
nader specificeren en worden hier welzijnsaspecten toe gerekend? 

289 
Wanneer en op welke wijze is het thema vissenwelzijn aan de orde in het 
kader van subsidiëring? Bent u bereid dit onderwerp verder in het beleid 
door te voeren? Zo ja, op welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

290 
Met welke criteria wordt bepaald of visserij- en viskweekmethoden 
milieuvriendelijk zijn? Wordt hierbij het effect van het vistuig op het 
ecosysteem en de afvalstromen meegerekend? 

291 
Kunt u toelichten of er op de begroting 2011 budget gereserveerd is voor 
de beheerskant van een duurzame visserij en waar dit in de begroting is 
opgenomen? 

292 
Waarom verdubbelen de verplichtingen voor artikel 22 in 2014? 

293 
Welke pilots zijn door de provincies voorgesteld op het gebied van 
agrobiodiversiteit en duurzaam bodemgebruik in de landbouw? 

294 
Wat zijn de doelstellingen voor het beleid ten aanzien van ruimte voor 
grondgebonden landbouw? Hoe worden deze doestellingen gemeten en 
welke indicatoren zijn er? 
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295 
Waarom loopt de Greenports-regeling per 2011 af en zijn de doelstel-
lingen van dit programma behaald? 

296 
Waarom valt in 2013 een gat in de budgetreeks van de greenports 
financiering? 

297 
Waarom loopt de Stidug-regeling per 2011 af en zijn de doelstellingen van 
dit programma behaald? 

298 
Hoe verhoudt de, in het concept regeerakkoord genoemde bezuiniging op 
«leefomgeving en natuur» zich tot in de Rijksbegroting LNV 2011 
genoemde posten «natuur» en «landschap en recreatie»? 

299 
Welke bezuinigingsposten van het concept regeerakkoord vallen onder de 
in de Rijksbegroting 2011 genoemde posten «natuur» en «landschap en 
recreatie»? Hoeveel bedragen daarmee de bezuinigingen in het concept 
regeerakkoord op de in de Rijksbegroting genoemde «natuur» en 
«landschap en recreatie»? 

300 
Hoeveel is er gereserveerd voor het verwerven van de robuuste verbin-
dingszones in 2011, 2012, 2013, 2014 en 2015 en hoeveel is al verworven? 

301 
Hoeveel kapitaal wordt er vernietigd en hoeveel inspanning gaat er 
verloren als het verwerven van robuuste verbindingszones wordt 
geschrapt? 

302 
Hoeveel is er in 2011, 2012, 2013, 2014 en 2015 gereserveerd voor het 
verwerven van het Oostvaarderswold en hoeveel geld en energie is al in 
dit project gestoken? 

303 
De beleidsindicator «soorten» is gebaseerd op een voorlopige selectie van 
rode lijsten/soortgroepen. Welke rode lijsten/soortgroepen maken deel uit 
van deze voorlopige selectie? Hoe ziet de definitieve selectie eruit en 
wanneer wordt deze definitief? 

304 
Op basis van welke beleidslijn is gekozen dat in het kader van de EHS in 
2011 vooral de prioriteit ligt op verwerving van gronden? Wanneer wordt 
de inhaalslag op inrichting vormgegeven? 

305 
Kunt u toelichten hoeveel hectare EHS zal worden verworven op artikel 
23.11 en hoeveel daarvan juridisch verplichtend is? 

306 
Kunt u uiteenzetten om hoeveel hectare beheer het buiten de EHS gaat? 

307 
Hoeveel en welke gebieden vallen in de categorie «zo goed als afgerond»? 
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308 
Wat zijn de juridische consequenties als de EHS uitgaven voor de jaren 
2011–2015 niet worden gerealiseerd? Met welke partijen heeft het Rijk 
bindende afspraken gemaakt aangaande deze uitgaven en wat voor 
schade betekent het als deze afspraken worden opengebroken? 

309 
Klopt het dat de verhouding tussen de apparaatuitgaven voor natuur en 
de totale uitgaven circa 1:5 is? 

310 
Hoeveel fte wordt bij DLG ingezet voor het uitvoeren van de LNV-taken en 
hoeveel voor de uitvoering van het ILG-pakket? 

311 
Kunt u een overzicht geven van de activiteiten die onder de post «overig» 
vallen bij de uitgaven van Dienst Regelingen en waarom verdubbelen 
deze kosten naar schatting met een factor 2 in de jaren tot en met 2014? 

312 
Welke belangrijke plaats neemt de Natuurschoonwet in het kader van 
fiscale maatregelen in? 

313 
Hoe moeten de fiscale voordelen aan eigenaars van landgoederen gezien 
worden nu de Europese Commissie Nederland formeel heeft verzocht tot 
wijziging van de regeling waarbij in Nederland gelegen landgoederen 
gedeeltelijk of volledig van successie- of schenkingsrechten worden 
vrijgesteld? 

314 
Klopt het dat TBO’s een 100% vergoeding verwerving grond voor natuur 
krijgen en particulieren 80%? 

315 
Hoeveel hectare ruilgrond die momenteel beschikbaar is zou geschikt 
kunnen zijn voor natuurdoelen? 

316 
Hoever is de realisatie van de robuuste verbindingen tussen 
EHS-gebieden gevorderd? 

317 
Kunt u uiteenzetten wat het effect van de investering van 24 miljoen euro 
in de verwerving en inrichting van de Westerschelde zal zijn, mits de 
ontpoldering niet plaatsvindt? Wordt er rekening gehouden met aanvul-
lende verplichtingen in de komende jaren, mocht het komen tot een 
alternatieve invulling van de natuurdoelstelling zonder ontpoldering? 

318 
Voor de aankopen voor de particuliere natuurbeschermingsorganisaties 
wordt het rijksdeel in de grondverwerving gefinancieerd door middel van 
jaarlijkse leningen aan de Vereniging Natuurmonumenten waarbij het Rijk 
de kosten van de rente en aflossing voor zijn rekening neemt. Is hier 
sprake van een ongelijkspeelveld ten opzichte van andere particuliere 
natuurbeschermingsorganisaties en particulieren? 
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319 
Kunt u uiteenzetten waarom er van de ILG-gelden onder artikel 23.12 in 
2011 maar 500 000 euro wordt besteed aan de inrichting van de EHS ten 
opzichte van 5 696 000 euro in 2009 en 3 281 000 euro in 2013? 

320 
Hoe moet de zin «SBB krijgt deze gronden ingericht om niet overge-
dragen» worden geïnterpreteerd? Hoe staat deze zin in verhouding met de 
eerdere uitspraken dat SBB geen gronden om niet heeft gekregen? 

321 
Waarom nemen de kosten voor de post «milieukwaliteit EHS» met bijna 
de helft af na 2013? Met welke indicatoren wordt het behalen van de 
doelstellingen van dit beleid gemeten? 

322 
Kunt op basis van de op pagina 71 genoemde proceskosten een schatting 
geven van de verwachte uitgaven voor vergelijkbare processen in de 
komende jaren, mocht er gekozen worden voor het niet ontpolderen van 
de Hedwigepolder? 

323 
Wat voor maatregelen vallen onder het kopje «milieukwaliteit EHS, 
Vogelrichtlijn en Habitatrichtlijn», om vermesting en verzuring tegen te 
gaan? 

324 
Kunt u een overzicht geven van de huidige stand van zaken met 
betrekking tot het Oostvaarderswold en hoeveel hier reeds in geïnves-
teerd is? 

325 
Wat voor natuur wordt er ontwikkeld met de gelden in het kader van het 
Project Mainport Rotterdam en hoeveel draagt het havenbedrijf hier zelf 
aan bij? 

326 
Kunt u een overzicht geven van de activiteiten die vallen onder de post 
«overig beheer» en kunt u toelichten waarom deze vanaf 2011 vrijwel 
stopgezet worden? 

327 
Hoeveel geld is beschikbaar voor agrarisch natuurbeheer en waar is dit in 
de begroting opgenomen? 

328 
Wordt de uitvoering en effectiviteit van agrarisch natuurbeheer gecontro-
leerd en gemonitord? Zo ja, op welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

329 
Op basis van welke afspraken ontvangen boeren onder de titel «boeren 
voor natuur» in bepaalde gebieden een vergoeding en waarom daalt het 
budget in 2011? 

330 
Hoeveel draagt u bij aan herstel en beheer van het erfgoed historische 
buitenplaatsen? Wat is het totale beschikbare budget voor het behoud en 
herstel van historische buitenplaatsen? 
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331 
Kan een uitsplitsing worden gegeven van de post «overig beheer»? 
Waarom daalt het budget in 2011 en verder? 

332 
Gedeputeerde Staten Overijssel heeft besloten middelen voor aankoop 
van nieuwe natuur met onmiddellijke ingang op te schorten gezien het 
nieuwe regeerakkoord. Wordt het 
GS-voorschot 2011 terug vergoed en hoe gaat het met SBB en nieuwe 
SNL-aanvragen vanaf 2012? 

333 
Waar is de uitwerking van het gedachtegoed uit de TEEB studie te vinden 
en aan welke modellen en studies werkt Nederland? 

334 
Kunt u nader overzicht geven van de activiteiten die vallen onder de post 
«overige nationale bijdragen» en kunt u toelichten waarom deze uitgaven 
zo sterk afnemen vanaf 2011? 

335 
Zijn de uitgaven tussen 2010 en 2013 in het kader van het ILG juridisch 
verplicht en wat zijn de consequenties als u deze afspraken eenzijdig 
wijzigt? 

336 
Waarom zijn er minder uitgaven geraamd voor het Faunafonds vanaf 
2010? Op welke informatie baseert u deze verlaging en hoe verhoudt het 
niveau van uitgaven zich tot de vorig jaar uitgekeerde schadevergoe-
dingen door het fonds? Kunt u uiteenzetten of en zo ja, hoe de op pagina 
76 genoemde evaluatie ten grondslag ligt aan de wijziging in middelen 
van het Faunafonds? 

337 
Mag het Faunafonds haar budget naar eigen inzicht gebruiken of zijn hier 
criteria aan verbonden? 

338 
Wordt, gelet op de motie van der Ham c.s. (Kamerstuk 31 536, nr. 6 ), 
gebruik gemaakt van case-studies en interviews bij het onderzoek van het 
PBL naar de effecten van de natuurbeschermingswetgeving op de te 
beschermen natuurwaarden? 

339 
Is, gelet op de motie van der Ham (Kamerstuk 31 536, nr. 6 ), gebruik 
gemaakt van case-studies en interviews bij het IBO natuur (Kamerstuk 31 
588 nr. 3 )? 

340 
Hoeveel hectare zijn er voor de robuuste verbindingen nog te verwerven? 
Wat zijn de totale uitgaven die nog moeten worden gedaan, inclusief het 
Oostvaarderswold? Welke uitgaven zijn hiervan juridisch verplichtend? 

341 
Kunt u het volledige besluitvormingsproces voor het Oostvaarderswold 
gedetailleerd weergeven? Hoe zijn andere ministeries hierbij betrokken? 
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342 
Waar wordt de 173 miljoen euro aan uitgaven voor 2011 voor Groen en de 
stad exact aan besteed? Welke uitgaven zijn hiervan juridisch 
verplichtend? 

343 
Wat verstaat u onder een «vergelijkbaar voorzieningenniveau» op het 
platteland en wat zijn hiervoor de meetbare indicatoren? 

344 
Kunt u een voorbeeld noemen van een voorziening die niet valt onder het 
doel «voorzieningenniveau platteland»? 

345 
Kunt een overzicht geven van de activiteiten die met de toename in 
middelen voor groen in en rondom de stad in 2011 worden gefinancierd? 

346 
Hoeveel individuele, unieke bezoekers heeft het netwerk GUUS per jaar? 

347 
Hoeveel meldingen met betrekking tot onveilig voedsel heeft de VWA in 
de afgelopen jaren behandeld en wat is de prognose voor de komende 
jaren? 

348 
Wanneer wordt uw visie op plantaardige eiwitten, zoals toegezegd in het 
AO Duurzaam Voedsel, naar de Kamer gestuurd? Welke budget is 
beschikbaar voor de uitvoering ervan en waar is dat in de begroting 
opgenomen? 

349 
Kunt u uiteenzetten welke prestaties u in 2011 zal realiseren, vertaald in de 
verkoop van duurzame producten en andere zichtbare effecten als gevolg 
van het beleid gericht op het vergroten van de kennis over de productie 
van voedsel bij burgers en kunt u hierbij uiteenzetten welke financiële 
investeringen daarmee zijn gemoeid en op welke wijze deze kennisver-
groting wordt ingericht? Waar is dit opgenomen in de begroting? 

350 
Kunt u toelichten of er ook aandacht zal worden gegeven aan de 
negatieve aspecten van de productie van vlees en de veehouderij met 
betrekking tot dierenwelzijn, klimaat en milieuproblemen? Zo ja, waaruit 
blijkt dat en welke budgetten worden voor deze specifieke kennis 
vrijgemaakt en waar is dit opgenomen in de begroting? 

351 
Kunt u toelichten of u bij het bevorderen van het kwalitatief hoogwaardige 
voedselaanbod en consumptiepatroon ook de meest dieronvriendelijke 
producten zal aanpakken en of u bereid bent bijvoorbeeld een dierenwel-
zijnsbodem in de markt te leggen en deze geleidelijk verder op te trekken? 

352 
Hoeveel geld is er beschikbaar voor de uitvoering van de Nota duurzaam 
voedsel en de Nota duurzame voedselsystemen? Kunt u de geplande 
uitgaven in het kader van deze nota’s verder specificeren en toelichten 
welke afrekenbare doelen hierbij zijn gesteld voor 2011? 
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353 
Is er geld beschikbaar voor promotiecampagnes voor vlees, zuivel en 
eieren? Zo ja hoeveel, en waarom? Waar is dit in de begroting 
opgenomen? 

354 
Is er geld beschikbaar voor promotiecampagnes voor vleesvervangers en 
biologische producten? Zo ja, hoeveel? Zo nee, waarom niet? Waar is dit 
in de begroting opgenomen? 

355 
Kunt u toelichten of u bij de bewustwording van consumenten ook 
aandacht zult besteden aan de negatieve milieu- en gezondheidsaspecten 
van het eten van vlees en dierlijke eiwitten? Zo ja, op welke wijze gaat u 
deze aspecten van vlees onder de aandacht brengen, welke budgetten 
heeft u hiervoor gereserveerd en welke afrekenbare doelen heeft u 
hiervoor geformuleerd? 

356 
Welk budget is in totaal beschikbaar voor de transitie naar een duurzamer, 
plantaardiger consumptiepatroon en waar is dat in de begroting 
opgenomen? 

357 
Welk budget is beschikbaar voor het tegengaan van voedselverspilling en 
waar is dat in de begroting opgenomen? 

358 
Waarom bent u van mening dat de markt zelf verantwoordelijkheid kan 
dragen voor verduurzaming van productie en handel? Welke onderzoeken 
of duidelijke praktijkvoorbeelden steunen u in deze aanname? Hoe 
verhoudt zich dat tot het steeds maar goedkoper worden van onduurzaam 
voedsel en de blijvende meerprijs van duurzaam voedsel, waardoor in de 
praktijk van verduurzaming op het gebied van voedsel nog geen sprake 
is? 

359 
Welke concrete plannen heeft u om de transportkilometers van ons 
voedsel terug te brengen en hoeveel geld is daarvoor beschikbaar? 

360 
Op welke wijze is de bezuiniging op artikel 25.11 «bevorderen van een 
kwalitatief hoogwaardig voedselaanbod en consumptiepatroon» 
ingevuld? Welke consequenties heeft deze bezuiniging op het beleid? 

361 
Kunt u toelichten hoeveel budget de nVWA in 2011 minder krijgt en in 
hoeverre dit gedekt zal worden door inverdieneffecten als gevolg van de 
fusie van de VWA, AID en PD en hoeveel er daadwerkelijk bezuinigd wordt 
op toezicht en controle? 

362 
Kunt u garanderen dat de bezuinigingen op de nVWA niet ten koste gaan 
van de zogenaamde vliegende teams voor toezicht en controle op 
veetransporten en slachterijen? Wat was de capaciteit in mensuren 
hiervoor bij de VWA in 2009 en 2010 en wat is de geplande capaciteit in 
2011? 
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363 
Wat is de capaciteit in mensuren van de gehele VWA en hoeveel hiervan 
zit bij de uitvoerders in respectievelijk 2009, 2010 en gepland voor 2011? 

364 
Kunt u uiteenzetten hoeveel controles sinds oktober 2008 tot oktober 2010 
op veetransporten zijn uitgevoerd, hoeveel overtredingen daarbij zijn 
geconstateerd, wat het karakter van de overtredingen was (zoals papieren 
niet in orde, overbelading, geen of onvoldoende water/voer aan boord, 
etc.) en kunt u toelichten hoeveel en welke bestuurlijke maatregelen, 
respectievelijk waarschuwingen, respectievelijk strafrechtelijke straffen er 
zijn opgelegd, dan wel hoeveel procedures er nog lopen tegen 
transporteurs? 

365 
Hoe staat het met het opstellen van heldere instructies met duidelijke 
checklisten voor de nVWA-dierenartsen en practionairs? Waar staan deze 
openbaar op internet of zijn ze alleen beschikbaar voor de nVWA en 
wanneer worden ze dan openbaar? 

366 
Hoe staat het met het tegengaan van onvolledig rapporteren en het niet 
opstellen van dierenartsverklaringen in situaties waarin dit wel zou 
moeten? Hoeveel dierenartsverklaringen zijn er in 2008, 2009 en de eerste 
helft van 2010 opgesteld, waar hadden deze betrekking op, wat voor acties 
zijn genomen en wat zijn de resultaten in termen van waarschuwingen, 
dan wel bestuurlijke of strafrechtelijke maatregelen? 

367 
Krijgen de nVWA-dierenartsen en practionairs nu feedback op meldingen 
en onregelmatigheden? Hebben practionairs nu ook toegang tot het 
intranet van de nVWA met alle complete instructies en informatie? Zo nee, 
waarom nog niet en wanneer gaat dit wel gebeuren? 

368 
Hoe vaak wordt een nVWA-dierenarts of practionair geaudit en hoe vaak 
wisselt hij/zij van werklocatie, om onder andere gewenning aan 
misstanden of oneigenlijke druk te voorkomen? 

369 
Hoeveel dierenartsen werken er nu bij de nVWA, hoeveel vacatures zijn er 
en hoe staat het met de invulling van die vacatures? 

370 
Zijn er nu duidelijke instructies voor het welzijn bij het ter slachting 
aanbieden van «einde loopbaan fokrunderen en fokvarkens» en waar 
staan deze openbaar op internet, of zijn ze alleen beschikbaar voor de 
nVWA en wanneer worden ze dan openbaar? 

371 
Is er nu sluitend toezicht dat er geen export van wrak vee van exportverza-
melplaatsen plaatsvindt? Hoe vaak is hiervoor in de afgelopen twee jaar 
een dierenartsverklaring opgesteld en hoe vaak heeft dit geleid tot 
bestuurlijke maatregelen en/of een strafrechtelijk onderzoek? 

372 
Wanneer worden de gegevens omtrent overtredingen in het veetransport 
openbaar en welke gegevens worden hierbij openbaar gemaakt? 
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373 
Hoe verhoudt het antibioticumverbruik in Nederland zich tot andere 
EU-lidstaten? Hoe zijn worden deze verhoudingen wanneer de doelstel-
lingen voor 2011 en 2013 gehaald worden? 

374 
Welk budget is beschikbaar voor de afgesproken reductie van antibiotica 
in de veehouderij? Op welke wijze wordt dit budget verdeeld en waar is 
dit in de begroting opgenomen? 

375 
Welk budget is er beschikbaar voor het verduurzamen van productie en 
aanbod? Waar is dit in de begroting opgenomen en welke afrekenbare 
doelen zijn hierbij gesteld voor 2011? 

376 
Wat is het bedrag dat uitgegeven wordt aan «voedselinitiatieven» en 
«smaaklessen» onder het onderdeel «consument, transparantie en 
ketenomkering»? 

377 
Wat is de stand van zaken wat betreft het onderzoek naar nieuwe vormen 
van eiwitproductie? 

378 
In hoeverre wordt de consument gestimuleerd over te stappen op 
duurzame alternatieven voor dierlijke eiwitten en wat is hierbij uw rol? 

379 
Welk budget is beschikbaar voor de subsidieregeling Maatschappelijke 
initiatieven? 

380 
Hoeveel geld ontvangt het Voedingscentrum in 2011? 

381 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot de EU-schoolfruitregeling? 

382 
Hoeveel geld investeert u in onderzoek en subsidie aan gentechge-
wassen? Hoeveel geld is er beschikbaar voor duurzame alternatieve 
methoden van plantenveredeling, zoals marker assisted selection en 
biologische veredeling? Waar is dit in de begroting opgenomen? 

383 
Hoeveel geld is er beschikbaar voor nanotechnologie en hoe wordt dit 
geld verdeeld? Waar is dit in de begroting opgenomen? 

384 
Waarin uit zich de actualisatie/update van de LNV-crisisorganisatie wat 
betreft het goed voorbereid zijn op bijvoorbeeld de uitbraak van een 
dierziekte? Hoe wordt in dit kader vorm gegeven aan de interdeparte-
mentale samenwerking? Hoe vaak worden draaiboeken herzien? 

385 
Wordt voor de beschikbaarheid van vaccins naast de nationale vaccinbank 
ook in de Europese Unie nagedacht over de vorming van een vaccinbank? 
Wat zijn de ontwikkelingen? 
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386 
Hoever staat het met het opstellen van draaiboeken voor bestrijdings-
plichtige ziekten en voedselkwaliteit? In hoeverre wordt bekeken of het 
opstellen van draaiboeken op Europese niveau kan? 

387 
Is er al een draaiboek EIA beschikbaar? Wat is de stand van zaken met 
betrekking tot EIA? 

388 
Kunt u de sterk gestegen kosten van crisisorganisatie en -management in 
2010 nader toelichten? Hoe redelijk is het te verwachten dat de uitgaven in 
2011 relatief zoveel lager kunnen liggen en hoe wordt dit budget in 2011 
verdeeld? 

389 
Welke andere EU-lidstaten zijn actief in Turkije, Egypte en Zuid Afrika? In 
welke mate wordt er met deze landen samengewerkt en op basis van 
welke afwegingen/criteria is gekozen voor samenwerking met specifiek 
deze landen? Welke plaats nemen deze landen in qua omvang van de in- 
en uitvoer van landbouwproducten? 

390 
Welk budget is beschikbaar voor het programma Duurzame Voedselsys-
temen en welke indicatoren zijn daarvoor opgenomen? 

391 
Hoe wordt het thema duurzaamheid (inclusief dierenwelzijn) geïntegreerd 
in het groen onderwijs? 

392 
Welke projecten lopen op duurzaamheid in het groen onderwijs, waar 
vallen ze onder en is hier geld voor beschikbaar? 

393 
Hoeveel geld gaat er naar publiek-privaat onderzoek aan Wageningen-UR? 
Kunt u daarbij specificeren bij hoeveel geld dit gaat om projecten met 
ggo’s, dierproeven en de intensieve veehouderij? 

394 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot NME activiteiten? 

395 
Welke waarde en welke rol wordt aan de Strategische Kennis en Innova-
tieagenda’s van de Kenniskamers toegekend, bijvoorbeeld in relatie tot 
onderzoeksprogrammering en sectorale innovatieagenda’s? 

396 
Hoe wordt de bezuiniging op artikel 26.15 «kennisontwikkeling en 
innovatie» vormgegeven en welke consequenties zal dit naar verwachting 
hebben? 

397 
Waarom wordt er vanaf 2014 precies hetzelfde bedrag aan uitgaven 
geraamd voor het 7e kaderprogramma, gezien het aflopen van het 7e 
kaderprogramma in 2013? Kunt u toelichten of het bedrag van 23 miljoen 
euro aan inkomsten de afgelopen jaren hoger had kunnen uitvallen op 
basis van de toegekende projecten, mits er voldoende co-financiering 
beschikbaar was? Zo ja, wat is het geraamde verschil? 
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398 
Kunt u uiteenzetten wat precies de rol van DLO is ten aanzien van het 
onder het 7e kaderprogramma gefinancierde onderzoek? 

399 
Welke budget is beschikbaar voor onderzoek naar verbeteringen in het 
dierenwelzijn in de intensieve veehouderij? 

400 
Op welke wijze worden de verschillende onderzoeksprogramma’s 
afgestemd op de kennis- en innovatieagenda’s en op de (onderzoeks-
)vragen die vanuit kennis- en praktijknetwerken boven komen drijven? 

401 
Waarom is er in 2011 een grote korting op kennisontwikkeling ten 
behoeve van «maatschappelijke vraagstukken»? 

402 
Hoeveel geld wordt er uitgetrokken voor projecten rondom kweekvlees? 

403 
In hoeveel gemeenten en bij hoeveel projecten wordt inmiddels gebruik 
gemaakt van de regeling Tijdelijke Natuur? 

404 
Hoeveel kost een smaakles per uur per kind en wat zijn de totale kosten 
van het programma van smaaklessen? Is het effect van het programma 
reeds geëvalueerd? Wat zijn de concrete doelstellingen en hoe worden 
deze gemeten? 

405 
Welk budget is er in 2011 beschikbaar voor milieu- en natuureducatie en 
wordt hierbij ook aandacht besteed aan dierenwelzijn? 

406 
Welk budget is beschikbaar voor duurzaam bodembeheer en hoe wordt 
dit verdeeld? 

407 
Op welke manier zullen de stakeholders betrokken worden bij het 
opstellen van een integraal beheerplan voor visserij en mariene biodiver-
siteit op de BES-eilanden? 

408 
Wat zal de uw inzet zijn om de biodiversiteit op de BES-eilanden niet 
verder achteruit te laten gaan en mogelijk te verbeteren? 

409 
Hoeveel geld is in totaal begroot voor de natuurbescherming op de 
BES-eilanden, zullen hiervoor bestedingscriteria gaan gelden en worden 
hiervoor biodiversiteitsdoelen gesteld? 

410 
Kunt u uiteenzetten voor hoeveel fte in 2010 gebruik is gemaakt van 
externe inhuur? Hoeveel fte minder verwacht u voor 2011 aan externen in 
te huren? 

411 
Wat zijn de actuele milieucriteria in 2011 en welke instantie stelt deze 
vast? 
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412 
Hoe groot blijft de handhavingscapaciteit voor het waarborgen van 
respectievelijk dierenwelzijn, diergezondheid en voedselveiligheid, zowel 
bij de VWA als de AID? 

413 
Kunt u uiteenzetten wat de effecten zullen zijn van de bezuinigingen op de 
VWA en AID voor het aantal mensen dat werkzaam is voor deze 
organisaties? 

414 
Kunt u toelichten wat de effecten zullen zijn van de bezuinigingen op de 
VWA en AID met betrekking tot het toezicht op de naleving van regels op 
het gebied van dierenwelzijn? 

415 
Hoe verhouden de bezuinigingen op de VWA en AID voor 2011 zich met 
de huidige reorganisatie van de VWA en AID? Zal er een herprioritering 
van de taken van de VWA en AID plaatsvinden? 

416 
Hoe komt het dat het saldo van lasten en baten van de AID vanaf 2010 
precies op 0 uitkomt? Mag de dienst niet meer uitgaven doen dan zij aan 
boetes binnenhaalt? In hoeverre geldt dit ook voor de nVWA? 

417 
Hoe komt het dat het saldo van lasten en baten van DLG vanaf 2010 
precies op 0 uitkomt? 

418 
Kunt u uiteenzetten wat de oorzaak is van het feit dat de personele lasten 
van DLG in 2011 3,3 miljoen euro hoger zijn dan in 2010? Waarvoor en 
waarom wordt er gekozen voor inhuur van 25 fte personeel á 100 000 euro 
bij DLG? 

419 
Hoe komt het dat het saldo van lasten en baten van DR vanaf 2010 precies 
op 0 uitkomt? 

420 
Wat zijn de automatiseringskosten van DR? 

421 
Welke inhuur van externen, qua middelen en fte, is er, naast de eigen 
automatisering (DICTU), nog nodig? 

422 
Kunt u toelichten hoe de kosten voor ICT bij het ministerie van LNV zich 
verhouden tot vergelijkbare kosten bij andere ministeries, zowel in 
absolute zin als relatief (kosten per fte)? 

423 
Er wordt in 2012 14 miljoen euro geraamd aan uitgaven ten behoeve van 
fijnstofmaatregelen. Wat is uw bijdrage ten opzichte van de totale 
uitgaven voor deze activiteiten door alle betrokken partijen? Welk deel 
wordt door de sector zelf gedragen? Hoe is de verdeling van deze kosten 
tussen u en de minister van VROM bepaald? 
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424 
Kunt u toelichten waar de geschrapte middelen onder de post «Inzet 
intensiveringsmiddelen 2010 COA Balkenende 4» (beleidsartikel 23 en 24) 
voor zouden zijn ingezet? 

425 
Klopt het dat het cumulatieve budget voor fijnstofmaatregelen door de 
mutaties op pagina 182, ten opzichte van de ramingen elders in de 
begroting (pagina 175) verlaagd is met 15 miljoen euro? Welke vermin-
dering in het aantal luchtwassers en de daaruitvolgende luchtkwaliteit 
wordt als gevolg hiervan verwacht? Waarom is de bijdrage vanuit de het 
ministeries van LNV en VROM komen te vervallen? 

426 
Moeten SBB en BBL in de tabel bij 6.2 en de daaraan gekoppelde 
begrotingsartikelen wel tot ZBO’s worden gerekend, aangezien zij niet 
onder de Kaderwet ZBO vallen? 

427 
Hoe groot is het bedrag dat in de afgelopen twee jaar gemiddeld is 
uitgekeerd per bedrijf voor dier- en milieuvriendelijkere stallen en om 
hoeveel bedrijven gaat het? 

428 
Hoeveel bedrijven kunnen in 2011 rekenen op een uitkering voor dier- en 
milieuvriendelijkere stallen?
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